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Referat Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk  
 
 
Dato og tidspunkt: 22. juni 2022, kl. 9:30 - 12:00 
Lokale: Lysningen, stuen 
Til stede: Alexandra Holsting (AH), Lars Handesten (LH), Elisabeth Muth Andersen (EMA), 

Adna Dzafic (AD), Fenja Mareike Dziedek (FMD), Thomas Wegener Friis deltog  
 online (TWF), Karen Fog Rasmussen (KFR), Laura Krøis Møller (LKM), Uwe Kjær 
 Nissen (UKN), Heidi Bruusgaard Madsen (HBM), Christoffer Kiilerich  
 Jakobsen (CKJ), Thrine Victoria Jarnot Meline (TVJM), Signe Østergaard  
  Christensen (SØC).  
Afbud fra: Fie Erikka Hansen, Emil Bisp Petersen, Jeanet Dal Hartvigsen,  
 Anne Traun Gruelund 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen, Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen, Martin Rheinheimer 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1 Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 22. juni 2022 
2 Referat 
 Lukket: Godkendelse af referat 18. maj 2022  
3 Meddelelser 
 3a  Studienævnsformand 
 3b  Studieleder Tysk 
 3c  Studieleder Spansk 
 3d  De studerende 
 3e  Sekretariatet 
4 Sager til behandling: Eksamen 
 4a  Ingen sager til behandling 
5 Sager til behandling: Undervisning 
 5a  Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Studieordninger 
 6a  Præcisering af fagbeskrivelserne Sproghistorie og sproglig variation (Tysk) 
    samt Indføring i sprogvidenskab 2 (Tysk) 
 6b  Foreløbig forløbsmodel BA i Dansk 2023 
7 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 7a  Samarbejde med aftagere (Årshjul) 
 7b  Aftagerpanelmøde Spansk 
 7c  Aftagerpanelmøde Dansk 
 7d  Undervisningsevaluering F22 (Årshjul) 
 7e  Studiemiljø (Årshjul) 
 7f  Studiestart (Årshjul) og studiestartsprogrammer til godkendelse 
8 Andre sager til behandling 
 8a  Studienævn for Dansk, Tysk og spansk - fra Efterår 2022 
 8b  Erfaringer med digital markedsføring v/Christoffer Kiilerich Jakobsen 
 8c  Annuum 
 8d  Årsberetning 2021 fra Censorformandskabet for Dansk 
 8e  Indmeldelse af ønsker om ændringer i eksisterende uddannelser 2022 
 8f  Annoncering af valgfag og faglige emner 
 8g  Ansøgning om midler til transport fra Lars Handesten 
 8h  Ansøgning om midler i forbindelse med studiestart 
9 Eventuelt 
10 Merit- og dispensationsansøgninger 
  Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 
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Ad pkt. 1 - Dagsorden 
Det blev besluttet også tilføje et nyt punkt på dagsordenen: Farvel til Uwe 
Herefter blev dagsorden for 18. maj 2022 godkendt. Punkt 8h Ansøgning om midler 
i forbindelse med studiestart blev behandlet efter punkt 8c Annuum. Punkterne er 
taget til referat efter den oprindelige dagsorden.  
 
Ad pkt. 2 - Referat 
Referat fra 18. maj 2022 blev godkendt. 
 
Ad pkt. 3 – Meddelelser 

a) Formanden:  
- Orienterede om at man fra fakultetets side fortsætter arbejdet med em-

ployabilitet, og at det er et område, der også tages med i arbejdet med 
de nye studieordninger. Ligesom der skal være mere fokus på jobsøgning 
i specialeprocessen. 

- Informerede om den fra fakultetet fremsendte og på mødet vedlagte 
flyer, som studerende på engelsk har forfattet til inspiration for andre 
studier.  

- Oplyste, at studienævn kun med forudgående godkendelse fra fakultetet 
kan udlodde præmier i konkurrencer.  

- Orienterede kort om hyrdebrev fra rektor om vurdering af usædvanlige 
forhold. 

- Informerede om at fagråd og andre studernterforeninger/tidskrifter for 
studerende nu har mulighed for at søge om tilskud til social genstart. Der 
skal søges direkte til fakultetet.  

- Oplyste, at fakultetet har godkendt handleplanen for Dansk, der er udar-
bejdet efter statusmødet.  

- Orienterede om status og den videre proces med implementering af an-
befalinger om medbestemmelse og medinddragelse. Det bliver punkt på 
møde i august og september.   

b) Studieleder for Tysk:  
- orienterede om udsættelse af en eksamensdato i faget Sproghistorie og 

sproglig variation, da der har været udfordringer for de studerende med 
tilbagemeldinger i forbindelse med portfolio opgaver.  

- Informerede om at der arbejdes med en revitalisering af masteruddan-
nelsen Deutschland Heute og håber, at der kommer flere oplysninger se-
nere. 

-  Oplyste, at fakultetet har godkendt handleplanen for Tysk, der er udar-
bejdet efter statusmødet.      

c) Studieleder for Spansk havde ingen kommentarer 
d) De studerende: 

- Oplyste, at Fagrådet for Dansk holder deres 3. møde i dag.  
- Oplyste, at Tysk har fået tildelt fagrådslokale i de tidligere faglig vejleder-

lokaler. 
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e) Sekretariatet: 
- Orienterede om, at Signe Østergaard Christensen overtager opgaver fra 

Anne Traun Gruelund, der går på barsel snart.  
 

Ad pkt. 4 - Eksamen 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 5 - Undervisning 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 – Studieordninger  

a) Præcisering af fagbeskrivelserne Sproghistorie og sproglig variation /Tysk) 
samt Indføring i sprogvidenskab 2 (Tysk): Det har vist sig, at der har været 
nogle uhensigtsmæssigheder i fagbeskrivelserne vedr. portfolioopgaver, som 
der ikke er blevet ændret ifm godkendelse af studieordningerne til 2022. Det 
drejer sig om angivelse af sidetal. De foreslåede ændringer blev godkendt:  
Præcisering af fagbeskrivelse Sproghistorie og sproglig variation H600030102 BA i Tysk 
Nuværende:  
Omfang: 4 normalsider (9.600 tegn) pr. opgave 
Ønskes ændret til:  
3-4 normalsider (7.200-9.600 tegn) pr. opgave 
Præcisering af fagbeskrivelse Indføring i sprogvidenskab 2 H600049102 BA i Tysk 
Nuværende:  
Beskrivelse: 
Eksamen består i en portefølje af fire hjemmeopgaver, der alle skal bestås. Den afsluttende karakter 
gives på baggrund af alle fire opgaver. Hver opgave skal være på 3 normalsider (7.200 typeenheder). 
Udleverings- og afleveringstidspunktet annonceres ved kursets start. 
Omfang:  
3 normalsider pr. opgave (7.800 typeenheder pr. opgave) 
Ønskes ændret til:  
Beskrivelse:  
Eksamen består i en portefølje af fire hjemmeopgaver, der alle skal bestås. Den afsluttende karakter 
gives på baggrund af alle fire opgaver. Hver opgave skal være på 2-4 normalsider (4.800-9.600 tegn). 
Udleverings- og afleveringstidspunktet annonceres ved kursets start. 
Omfang:  
2-4 normalsider pr. opgave (4.800-9.600 tegn) 
Præciseringerne vil komme med i udbud F23 (og dermed i Studieordningsændringer fra 1. september 
2022) 

b) Foreløbig forløbsmodel BA i Dansk 2023: LH gennemgik den foreløbige for-
løbsmodel for den nye BA i Dansk. Sidefagsuddannelsen er endnu ikke så 
langt, at der kan præsenteres en forløbsmodel. LH opfordrede særligt dansk-
studerende til at kikke nærmere på forløbsmodellen og fremsende kommen-
tarer til LH. TVJM spurgte ind til instruktortimer, LH undersøger mulighed for 
brug af instruktortimer. Der arbejdes på at få koblet ”søjlerne” sammen på 
en hensigtsmæssig måde. Fagkollegiet holder møde den 22. juni og der vil 
der blive arbejdet intenst med indhold og fagbeskrivelser.   
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Ad pkt. 7 – Kvalitetspolitik 
a) Samarbejde med aftagerne: Studienævnet tog opgørelsen over praktikste-

der på Tysk til efterretning. AH oplyste, at der pt. er mange på den 1-faglige 
KA. Aftagerpanelet har arbejdet med at øge kontakten til erhvervslivet og 
netop sat gang i et ambassadørnetværk og en mentorordning.   

b) Aftagerpanelmøde Spansk: Studienævnet tog referat til efterretning med be-
mærkning fra FMD om at Corona ramte i marts 2020 og ikke i 2019. Det bli-
ver naturligvis rettet.  

c) Aftagerpanelmøde Dansk: Studienævnet tog referatet til efterretning.  
d) Undervisningsevaluering F22: Grundet alt for mange evalueringer behandles 

udelukkende evalueringer, hvor der er problemer. LH påpegede det proble-
matiske i, at flere undervisere ikke kommenterer egne evalueringer på trods 
af, at både system og sekretærer sender rykkere. Der mangler stadig kom-
mentar i Skriftlig kommunikation (Tysk) AH undersøger. Der var i studienæv-
net en drøftelse af vigtigheden af evalueringerne - særligt midtvejsevaluerin-
ger - og ikke mindst dialog mellem underviser og studerende. Det opleves af 
nogle undervisere som frustrerende med evalueringerne. LH betonede, at 
studienævnet kan forholde sig til evalueringer, hvor der er uhensigtsmæssig-
heder i forløbet af undervisningen, fx aflyst undervisning, ændret skema 
med mange timers undervisning i træk eller for lang periode fra undervis-
ning til eksamen. AH bemærkede, at det er vigtigt, at underviserne forvent-
ningsafstemmer undervisning og tidsforbrug med de studerende. Det bør 
meldes ud til underviserne. Der har været udfordringer med Projektoriente-
ret forløb på den 1-faglige KA (tysk) og den undervisning, der er i øvrige fag 
på semesteret. Det kræver god planlægning af undervisning og kun i nødstil-
fælde vil studienævnet opfordre til hybrid undervisning. UKN tilkendegav, at 
der på Spansk har været gode erfaringer med midtvejsevalueringer. LH op-
fordrede studielederne til at taget problemet op i faggrupper.  

e) Studiemiljø: LKM har haft spørgeskema ude, men der har ikke været noget 
mønster eller bemærkelsesværdigt i svarene. Hytteturen havde et meget 
tætpakket program og sidefagsstuderende havde følt sig isoleret. Sidefags-
studerende var delt på begge hold og havde relativt stort fravær, da de ofte 
koncentrerer sig om BA-projektet. Studienævnet drøftede fordele og ulem-
per ved blandede hold. EMA planlægger gruppeeksamen, så det er vigtigt at 
strukturere grupperne, da de er meget afhængige af hinanden, hvilket skal 
meldes ud til de studerende.  

f) Studiestart: Studienævnet godkendte studiestartsprogram for dansk med 
bemærkning om at der er en tæt tidsplan og at ekskursionen til ”Sprogense 
2022” er obligatorisk, da det er en del af studiestarten. 
Studienævnet godkendte studiestartsprogrammet for tysk og bemærkede, 
at der endnu ikke er planlagt en egentlig rustur. Der arbejdes med at arran-
gere en tur - måske for hele studiet - senere på semesteret.  
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Ad. Pkt. 8 – Andre sager til behandling 
a) Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk - fra efterår 2022: Studienævnets 

sammensætning ændres fra august 2022, da spansk officielt ophører på 
SDU. Det er endnu ikke helt afklaret hvilke konsekvenser det medfører og vi 
anmoder på det kraftigste om svar fra fakultetet inden studienævnsmødet i 
august.  

b) Erfaringer med digital markedsføring v/Christoffer Kiilerich Jakobsen: CKJ fin-
der, at der stadig er kontakt mellem studerende/studierne og fakultetet i 
forhold til markedsføring. Vi ved ikke hvad hinanden laver og hvilke initiati-
ver, der er gang i, så de studerende kan ikke lægge sig op af det og arbejde i 
samme tråd. CKJ orienterede kort om eventet ”Mød de studerende online”, 
der afholdes 4. juli, hvor studerende fra de forskellige uddannelser sidder 
klar, hvis der skulle være studerende, der har spørgsmål lige inden ansøg-
ningsfristen den 5. juli.   

c) Annuum: Der var en kort gennemgang af annuum, og der er midler til studie-
start på begge uddannelser.  

d) Årsberetning 2021 fra Censorformandsskabet for Dansk: Anonymisering af 
eksterne bedømmere i forbindelse med specialer: Det er en bekymrende ud-
vikling, at karaktergennemsnit for BA’en ligger 1 under de øvrige universite-
ter. For KA’en ligger specialekaraktererne på samme niveau som KU, men re-
sten ligger klart under de øvrige universiteter. LH viderebringer årsberetnin-
gen til fagkollegiet, som skal have mulighed for at komme med en kommen-
tar. LH aflægger rapport ved studienævnsmødet i august. Herefter tog stu-
dienævnet årsberetningen til efterretning.  

e) Indmelding af ønsker om ændringer i eksisterende uddannelser 2022: Studie-
nævnet ønsker ingen ændringer i eksisterende uddannelser.  

f) Annoncering af valgfag og faglige emner: Der har tilsyneladende ikke været 
tilstrækkelig med annoncering af nogle af valgfagene og de faglige emner. 
Studienævnet opfordrer underviserne til at sørge for at fagene bliver udbudt 
i god tid og evt. være opmærksomme på at få dem gjort tilgængelige for an-
dre uddannelser også.  

g) Ansøgning om midler til transport fra Lars Handesten: Studienævnet imøde-
kom ansøgningen om ca. 1.400 kr til transport.  

h) Ansøgning om midler i forbindelse med studiestart: Studienævnet kunne ikke 
umiddelbart godkende ansøgning fra Dansk og beder om en ny og specifice-
ret ansøgning. Der skal rettes henvendelse til fakultetet i forhold til forplej-
ning på Dalum Landbrugsskole. Studienævnet finder at et beløb omkring 
20.000 kr. til studiestart vil være rimeligt. Revideret ansøgning sendes i 
skriftlig høring. Der er ikke fremsendt ansøgning fra Tysk. Den eftersendes.   
 

Ad pkt. 9 – Eventuelt 
-  
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Ad pkt. 10 – Merit- og dispensationssager 
Der blev behandlet i alt 12 sager. Se fortroligt referat.   
 
 
 
 
Næste møde afholdes den 24. august 2022, kl. 9:30 – 12:00 i Romeo 
 
 
 
Lars Handesten 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


